
EL CETA VISITA LA POBLA DE MASSALUCA 

Entrevista a Josep Domenec i Domenec, 
alcalde de la Pobla de Massaluca 

Kildo Carreté 

Jasep Doinenec Domenec. 
alcalde de la Pobla de Massaluca 

Venim de I'estacio de la Pobla-Faio, a la 
vora del riu Matarranya, prop del seu aiguabar- 
reig amb I'Ebre. La vostra és I'única vila de la 
Terra Alta que encara té estació de FC amb 
comunicació amb les grans ciutats. Preguntem: 
aprofiteu prou aquesta via de comunicació 
Saragossa-Barcelona? De no fer-ne prou ús, 
quina n'és la motivacio més usual? 

La línia de tren s'aprofita rnoltissirn. El que 
succeeix és que la població és petita, unes 
quatre-centes persones que I'agafen moltíssim 
pero, sobretot la gent gran, jubilats, i també els 
estudiants per als quals és ideal; rnarxen el 
dilluns al rnati, cap a Barcelona, i tornen el 
divendres. Tenirn cada dia tres trens d'anada i 
tres de tornada. Els trens són quatre, pero un va 
de Móra a Saragossa. S'utilitza rnolt rnés que 
I'autobús, que tarnbé en tenirn línia tres diesa la 
setrnana arnb Gandesa. 

Deixant de banda el vostre ferrocarril, que 
opineu de la xarxa de carreteres que connecten 
arnb la Pobla? Amb quinespoblacions veines us 
relacioneu més freqüentment per atencions sa- 
nitaries, de mercat o esbarjo? 

Tot aixo ha canviat. Nosaltres sorn tarrago- 
nins i ens relacionern arnb Reus, el centre co- 
mercial d'aquestes comarques, o fins i tot arnb 
Móra. La zona dels Ports es relaciona arnb 
Tortosa. Per la qüestió sanitaria era rnés facil 
anar a Barcelona que no aTortosa. La carretera 
esta béfins avilalba. Araja anern rnés aTortosa 
per a temes rnedics, encara que es té rnolt en 
cornpte I'hospital de Móra. Sigui corn sigui, el 
que voldriern és una bona cornunicació arnb 
Gandesa. Esperern que s'arrangi la carretera 
que és de les rnés deficitaries de la comarca. 

Al  desembarcar a I'estacio del FC hem 
observat unes obres en curs destinades a esplai 
nautic al riu Matarranya. Informeu-nos d'aquest 
projectat por7 fluvial que, segons ens han fet 
saber, comprendra tarnbé una zona d'urbanit- 
zacions, camping i embarcador. Quines espe- 
rances de futur espereu rebre del turisme di- 
guem-ne fluvial? 

És cornplicat. El lloc és rnolt bonic, hi ha el 
panta, I'ernbassarnent. L'idea inicial és fer-hi un 
camping i un ernbarcador, construir bungalows. 
Els terrenys són rnunicipals i volen donar molt 
bona imatge, fer-ho tot rnolt treballat. Tot es 
treballa arnb fusta i pedra picada. No sorn una 
entitat privada que va a treure benefici sinó que 
volem que es desenvolupi i prornocioni el rnuni- 
cipi. Si fos una empresa privada segurament no 
faríem el que s'estafent ara. Volern una imatge 
que s'identifiqui arnb I'entorn. El nivel1 de les 
aigües sernpre és el rnateix, ve rnarcat per la 
presa de Riba-roja. Tenirn el tema de la pesca, 
dels esports aquatics i, sobretot, tenirn I'estació 
de la RENFE a quatre passes. Esperern turisrne 
de Barcelona, Tarragona, Saragossa. El tren 
dóna facilitats. 

Sembla ser que la vinguda d'immigrants a la 
Pobla ha animat I'esperanca de creixement de 
la població. Que n'obineui 

És bo. El poble és agrícola i la població s'ha 
envellit rnolt i fa falta rna d'obra que Iogicarnent 
arriba en gran part rnitjancant els irnrnigrants. És 
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una esperanqa de futur. Sense la immigració la 
població hauria davallat. Amb els immigrants 
enguany han arribat vuit xiquets de I'Uruguai, la 
qual cosa és bona per a I'escola. Amb ells la 
població s'estabilitza. 

Ja que parlem de població: amb quins ser- 
veis municipals compta el  poble. Per exemple: 
casal municipal, poliesportiu, associació de ve- 
ins, de dones de la Pobla, etc. Hi ha telecentre 
aquí, i quina resposta s'ha observat fins ara: 
participació d'adults, de jovent, etc.? 

El telecentre existeix i la gent hi va molt, 
sobretot gent de mitjana edat. Els nanos ja 
tenen els jocs a casa. I els immigrants utilitzen el 
telecentre per a la comunicació amb els seus 
paisos. 

De la seva banda I'Associació de Dones 
esta molt ben estructurada, duent a terme mol- 
tes activitats durant I'any. 

Serveis a la població. Aigua, electricitat. 1 el 
gas, que sembla estar-se canalitzant arreu de 
les poblacions de la comarca? Com ho teniu, a 
la Pobla ? 

Gas realment no en tenim. Estem disse- 
nyant I'organització nova i estem en tractes arnb 
les companyies. Al poble encara no hi hem 

pensat, vam fer I'aigua, la Ilum. pero el gas no. 
Els caps de setmana, on va el vostre jovent 

amb preferencia? 
Preferentment a Móra d'Ebre. És el lloc més 

proper i a rnés, a Gandesa. no hi ha molts llocs 
adients. 

Finalment, esteualcorrentde la Ruta Turis- 
tica [~Art a l  Ras de la Terra Alta,] que té per 
objectiu poblar els camins de la nostra comarca 
amb símbols artístics de tota mena? lgnorem s i  
acícompteu amb algun d'aquests treballs plan- 
tats a la vora dels camins tradicionals que comu- 
nicaven, i encara ho fan, els pobles veins. 

Tenim una obra esculpida en pedra a la 
partició amb Vilalba i Riba-roja. 

Escuts del Municipi al decurs dels segles Torre de e s  Aigues 
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